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P R O T O K Ó Ł  NR XIV/15 

 

XIV Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła si ę w dniu 2 grudnia 2015 roku  

w Auli Urz ędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

   
Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki - inspektor Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1  – Otwarcie i stwierdzenie kworum 
 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XIV sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 20 Radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

5. Pozostałe osoby obecne na sali, 

6. Prasę lokalną, 

7. Radio Żnin, 

8. Telewizję ITV Żnin. 
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AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad.  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XIII sesji 

Rady Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie poinformował, że Burmistrz zwrócił się z autopoprawką o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w 

Żninie.  

Wobec powyższego poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu uchwały.  

 Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że dnia 23 listopada br. w piśmie WP-

 /5230.8.2015 Komendanta Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy została wyrażona 

pozytywna opinia o rozwiązaniu straży Miejskiej w Żninie. Kopia pisma Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy została dołączona do projektu uchwały. Przed 

tą dzisiejszą sesją wystąpiłem również do Komisji Porządku Publicznego i Spraw 

Samorządowych o wyrażenie opinii w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Żninie. 

W dniu 30 listopada br. otrzymałem pismo w którym Komisja wyraziła pozytywną 

opinię w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Żninie.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są jakieś pytania. 

Radny Lucjan Adamus – powiedział, że od razu przypomniała mu się poprzednia 

sesja na której podjęta była uchwała w sprawie zasięgnięcia opinii Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy dotyczącej rozwiązania Straży Miejskiej w 

Żninie i Pan Burmistrz nas tak pięknie zapewniał, że to nie chodzi o likwidację Straży 

Miejskiej w Żninie. Jest to tylko zapytanie gdyby taka konieczność zaistniała.   

Dodał, że projekt uchwały został wprowadzony przed chwilą na sesji, każdy radny 

przed chwilą otrzymał projekt, który nie był w porządku obrad. Rodzi się pytanie 

kolejne o co chodziło?, O to by Radni nie dyskutowali na ten temat.  Dzisiaj Wysoka 

Rado podejmiecie uchwałę o rozwiązaniu Straży Miejskiej w Żninie.    

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że nie chciałby wracać do poprzedniej 

sesji. Sugeruję odczytanie protokołu z sesji i zapisu wypowiedzi dotyczący 

rozwiązania Straży Miejskiej. Wówczas mówiłem, że nie jest to etap likwidacji Straży, 

a etap zapytania o opinię w tej sprawie. Myślę, że tak to należy traktować. Osoby 

zainteresowane tematem miały możliwość wzięcia udziału w posiedzeniu Komisji 
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Porządku Publicznego i Spraw Samorządowych lub wyrazić swoje stanowisko na 

Komisjach. Takiego stanowiska Pan Radny nie wyraził. Dzisiaj jest ten moment, 

gdzie absolutnie nie wyklucza się żadnej dyskusji. Po to jest sesja, żeby się w tym, 

temacie wypowiedzieć i podjąć taką lub inną decyzję. Co do sposobu przedłożenia 

tego projektu uchwały to jest  to autopoprawka. Rozumiem, że prawa nie złamałem.   

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec powyższego zapytał kto jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozwiązania Straży 

Miejskiej w Żninie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych 

Za było 15 Radnych 

Przeciw było 5 Radnych 

 

Rada większością głosów wprowadziła do porz ądku obrad projekt uchwały 

w sprawie rozwi ązania Stra ży Miejskiej w Żninie jako pkt 20. 

 

Porządek obrad po zmianie przedstawia si ę następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 4. 
Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 
z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin 
nieruchomości położonych na terenie gminy Żnin i Gąsawa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
na część nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Śniadeckich. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
na część nieruchomości położonej w Podgórzynie. 
 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
na część nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Kościuszki. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu Gospodarki 
Mieszkaniowej „PGM” spółce z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
w Żninie zadań własnych Gminy Żnin oraz zmiany firmy Spółki. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 
zakładowego w spółce PGM PRZEDSIĘBIORSTWO GOSPODARKI 
MIESZKANIOWEJ SPÓŁKA Z OGRANICZONĄ ODPOWIEDZIALNOŚCIĄ z 
siedzibą w Żninie. 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na 2016 rok. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia na 2016 rok wysokości stawek podatku 
od nieruchomości oraz wprowadzenia dodatkowych zwolnień od podatku. 
 

 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na rok podatkowy 2016. 
 15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i poboru, terminów 
płatności i wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzenia jej poboru w drodze 
inkasa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy obowiązujących w 
zakresie podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku leśnego. 
 

17. Podjęcie uchwały uchylającej Uchwałę Nr X/119/2003 Rady Miejskiej w Żninie z 
dnia 5 grudnia 2003 roku w sprawie określenia dziennej stawki opłaty miejscowej, 
zasad stosowania zwolnień i ulg w tej opłacie oraz terminu płatności i sposobu jej 
poboru. 
 18.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2015 
rok. 
 19. Podjęcie uchwały w sprawie trybu powoływania członków, organizacji pracy 
i trybu działania Rady Działalności Pożytku Publicznego Gminy Żnin. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Żninie. 

21. Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 

22. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

23. Zakończenie. 

 

 AD PKT 3 -  Przyjęcie protokołu z obrad  XIII sesji. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – Wysoka Rado XIII sesja odbyła się w 

dniu 28 października 2015 roku. Protokół z  tej sesji zawiera 37 stron i 18 

załączników. Z treścią protokołu zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej 
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sesji, w związku z tym proponuję, aby Wysoka Rada protokół przyjęła. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w 

Żninie, proszę podnieść rękę?  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

Rada jednogło śnie przyj ęła protokół z XIII Sesji Rady Miejskiej w Żninie.  

 

AD PKT 4  - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o przedstawienie 

sprawozdania.  

Burmistrz Robert Luchowski -  powiedział, że wykonując uchwały Rady Miejskiej 

w Żninie oraz zadania gminy określone przepisami prawa, a szczególnie w ustawie 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – w okresie od dnia 14 listopada 

2015 r. podjęte zostały następujące działania (stan na 23.11.2015 r.): 
 

1. Wydałem 3 zarządzenia w następujących sprawach: 

1) w sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia czynności 

w prowadzonym  postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie 

pn.: „Odśnieżanie oraz usuwanie i zwalczanie gołoledzi na ulicach i chodnikach 

miasta Żnin, a także odśnieżanie dróg gminnych w sezonie zima 2015/2016 

na terenie gminy Żnin”; 

2) w sprawie zmian kwot dotacji celowych przyznanych gminie oraz przeniesienia 

wydatków w toku wykonywania budżetu między paragrafami klasyfikacji 

budżetowej; 

3) zmieniające zarządzenie w sprawie przeprowadzenia kontroli prawidłowości 

wykorzystania dotacji udzielonych niepublicznym: przedszkolom, szkołom 

podstawowym, gimnazjom i innym formom wychowania przedszkolnego, 

działającym na terenie Gminy Żnin. 

 

2. W porządku obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Żninie zaplanowanej na 

25 listopada 2015 r ujęto 19 projektów uchwał z zakresu m.in. gospodarowania 
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mieniem komunalnym, oświaty, ochrony środowiska i opieki społecznej .  

3. W okresie międzysesyjnym uczestniczyłem w następujących wydarzeniach: 

18 listopada – Dzień Seniora - Polski Związek Emerytów i Inwalidów Wojennych RP; 

19 listopada – przygotowanie i udział w konferencji w sprawie zagospodarowania 

 Cukrowni Żnin; 

Dodał przy tym, że inwestor grupa Arche planuje zagospodarowanie tego terenu. 

Cenne w tym wszystkim jest to, że istniejąca struktura fabryki nie zostanie 

praktycznie naruszona. Inwestor na konferencji przedstawił plany i zamierzenia 

dotyczące zagospodarowania tego obiektu. Obiekt ma mieć charakter hotelowo – 

rekreacyjno – rehabilitacyjny. Z niecierpliwością ,zresztą pewnie jak większość z 

Państwa czekam na działania inwestora.       

19 listopada – udział w ostatnim posiedzeniu Rady Działalności Pożytku Publicznego 

 Gminy Żnin kadencji 2013-2015 

20 listopada - 45-lecie klubu Honorowych Dawców Krwi im. Andrzeja Hoffmanna; 

21 listopada – obchody 20-lecia Klubu Sportowego „Jeziorak”; 

23 listopada – posiedzenie Komitetu Sterującego Obszaru Rozwoju Społeczno 

 Gospodarczego Powiatu Żnińskiego; 

23 listopada – konferencja Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w związku z 

dniem  pracownika socjalnego oraz 25-leciem MOPS. 

Przedstawiając niniejsze sprawozdanie pragnę podkreślić, że zawarto w nim tylko 

najważniejsze tematycznie sprawy i zagadnienia dotyczące naszej gminnej 

wspólnoty samorządowej. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania do 

sprawozdania Pana Burmistrza. 

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  z uwagi na 

to, że na Sali są przedstawiciele sołectw i jest poruszany temat odśnieżania zapytał 

czy sołtysi zostaną powiadomienia, czy dziś Pani kierownik by przedstawił informację 

kto zgłasza, kto potwierdza odśnieżanie. Oczywiście na pewno zostaną 

powiadomieni sołtysi jakie okręgi,  kto będzie odśnieżał. Głównie chodzi mi jednak o 

to, kto będzie zgłaszał daną drogę czy to Urząd będzie samoczynnie załatwiać ten 

temat? 

Kierownik Wydziału Inwestycji, Gospodarki Przestrze nnej i Inwestycji Paweł 

Piechowiak – w kwestii akcji zimowego utrzymania odpowiedział, że na obecną 
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chwilę kończone jest postępowanie o udzielenie zamówienia. To postępowanie 

z przyczyn obiektywnych zostało wydłużone z uwagi na liczne braki w ofertach 

przetargowych w tej niezbędnej dokumentacji, która była wymagana.  Do końca 

tygodnia nastąpi rozstrzygnięcie i z tą chwilą zostaną wszyscy poinformowani 

o wynikach tych postępowań. Jeśli chodzi o sołectwa to każde sołectwo zostanie 

odrębnie poinformowane, który wykonawca będzie wykonywał te usługi. 

Jednocześnie ten tryb zleceniodawczo – kontrolno weryfikacyjny. Oczywiście tutaj 

jest gorąca prośba, gdyż z poziomu Urzędu nie ma możliwości w sposób sprawny 

zarządzać tą akcją bez udziału poszczególnych sołectw, sołtysów, rad sołeckich. W 

tę akcję muszą być zaangażowane te ogniwa, gdyż przede wszystkim chodzi tutaj o 

analizę kosztową, wydatkową. Bowiem ten nadzór weryfikacyjny będzie tutaj 

kluczowy. Myślę, że sobie tym spokojnie poradzimy.   

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, 

że najwięcej kontrowersji budzi zgłaszanie i potwierdzanie. Bardzo często jest to noc, 

gdzie przyjeżdża operator i proszę o podpis. Czy rozważaliście Państwo sprawę 

GPS-u? Czy w zapytaniu o świadczeniu usługi była ujęta taka formuła, że 

wykonawca powinien być wyposażony w GPS?  

Kierownik Wydziału Inwestycji, Gospodarki Przestrze nnej i Inwestycji Paweł 

Piechowiak -  odpowiedział, że w postępowaniu wskazano, że jeżeli taka potrzeba 

zajdzie odnośnie wyposażenia w GPS. Kwestią zasadniczą to nie jest tylko to 

kwestia zamontowania tego urządzenia. To musi być scentralizowane w postaci 

systemu z poziomu Urzędu. Takiego systemu nie ma. Dodał przy tym, że to również 

nie rozwiązuje sprawy, gdyż kwestia tylko   udokumentowania , że ten pojazd jeździ, 

to nie wszystko. Chodzi przede wszystkim o faktycznie wykonywaną usługę. Czyli w 

której godzinie rozpoczęto pracę, a w której zakończono. Tutaj ten czynnik ludzki jest 

najważniejszy. Tego nikt nie zastąpi. Myślę, że obopólna czujność pozwoli na 

weryfikację. Nie tak jak w latach poprzednich zdawano karty drogowe po dwóch 

tygodniach czy po miesiącu, ale tutaj będzie raportowanie dzienne. Z każdego dnia, 

okresu godzinowego będzie to weryfikowane i uważam, że nie powinno być z tym 

problemów. Z poziomu Urzędu będą wyznaczone osoby poprzez łączność 

telefoniczną, kontakt bezpośredni z sołtysem. Nie dostrzegam tutaj problemów. 

Chodzi o spójność komunikacyjną, weryfikacyjną i przede wszystkim natychmiastowe 

raportowanie.  

Radny Lucjan Adamus - zwrócił się z prośbą, aby o wynikach przetargów 
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dotyczących odśnieżania zostali poinformowani Radni z poszczególnych okręgów, 

w celu nawiązania współpracy  i wspomożenia tych działań. 

 

AD PKT 5 – Interpelacje Radnych.  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o składanie interpelacji.  

Radna Maria Bło ńska  –  zapytała czy Pan Burmistrz wycofał się z poprzedniego 

pomysłu usunięcia Biblioteki Pedagogicznej. Jeżeli nie, to czy zostały podjęte 

działania? Czy znaleziono lokum dla Biblioteki Pedagogicznej? Jeżeli tak, to gdzie? 

Radny Piotr Horka – zapytał o kwestię dowozu uczniów do szkół. Chciałbym 

szczegółowego wyjaśnienia czym się kierował Pan Burmistrz. W związku z tym, że 

niektórzy rodzice płacą za dowóz dzieci do szkół. Rozumiem, że poniżej trzech 

kilometrów muszą płacić, ale podejrzewam, że dla rodziców jest to bardzo uciążliwe, 

skarżą się na to. Są dość mocno zaskoczeni tą sytuacją, wobec tego prosiłby by 

szczegółowo wyjaśnić tę sprawę.  

Więcej interpelacji nie zgłoszono.  

 

AD PKT 6 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Gminy Żnin nieruchomości położonych na terenie gminy Żnin i Gąsawa. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że nieruchomości określone w uchwale 

stanowią własność Skarbu Państwa i zostały oddane w użytkowanie wieczyste 

przedsiębiorstwu Polskie Koleje Państwowe Spółka Akcyjna. Na przedmiotowych 

nieruchomościach znajdują się stanowiące własność Spółki PKP S. A. budynki, 

budowle i urządzenia infrastruktury kolejowej związane ze zlokalizowaną na tych 

nieruchomościach linią kolejki wąskotorowej, służącej wykonywaniu lokalnego 

transportu zbiorowego - przewozów pasażerskich przez przedsiębiorstwo Żnińska 

Kolej Powiatowa sp. z o.o.  

Przewodnicz ący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzenne j Piotr 

Tomaszewski – zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały jest chyba błąd. Otóż w § 1  

zamiast wyrażenia „służącą wykonywaniu lokalnego transportu zbiorowego - 

przewozów pasażerskich w ramach Żnińskiej Kolei Powiatowej sp. z o.o. powinien 
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być zapis „służącą wykonywaniu lokalnego transportu zbiorowego - przewozów 

pasażerskich w ramach instytucji Muzeum Ziemi Pałuckiej z siedzibą w Żninie”. 

Podobnie należałoby również zmienić zapis w uzasadnieniu projektu. Żnińska Kolej 

Powiatowa jest obecnie w stanie likwidacji stąd też uważa, że zapis powinien być 

zmieniony.  

Radca Prawny Maciej Dalka -  w mojej opinii należałoby pozostawić zapis w 

uchwale bez zmian. Pomimo tego, że spółka jest w stanie likwidacji, to ten proces 

trwa. Następcą prawnym będzie Muzeum czyli z mocy prawa wejdzie w 

funkcjonowanie tej uchwały. My musimy zatem stosować stan prawny, który jest na 

dzień głosowania tej uchwały. Z mocy prawa stan likwidacji nastąpi i Muzeum stanie 

się podmiotem tych zapisów. Wobec tego ja bym pozostawił zapis w projekcie 

uchwały bez zmian.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – rozumiem, że ten zapis, który my 

mamy w uchwale jest zapisem na dzień dzisiejszy obowiązującym w stanie prawnym 

, natomiast majątek przejdzie później na następcę prawnego, czyli na Muzeum. 

Radca Prawny Maciej Dalka – dokładnie tak. 

Przewodnicz ący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzenne j Piotr 

Tomaszewski – był akt notarialny i w akcie notarialnym było przekazanie majątku 

Żnińskiej Kolei Powiatowej na rzecz  instytucji Muzeum Ziemi Pałuckiej. Interesuje 

mnie czy na pewno jest to spółka z o.o. 

Radny Lucjan Adamus – Panie Przewodniczący mamy pewne nieścisłości, 

zachodzi pytanie, gdyż Pan Radca mówi, że jego zdaniem jest dobrze, a ja uważam, 

że musi być dobrze. Wobec tego należałoby rozważyć czy tę uchwałę dzisiaj 

podejmować? 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zaproponował, aby ten punkt 

przesunąć w porządku obrad jako punkt ostatni,  w celu wyjaśnienia zapisu w 

uchwale.  

Wobec tego poddał pod głosowanie propozycję zmiany porządku obrad, polegającą 

na przesunięciu punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie na rzecz Gminy Żnin nieruchomości położonych na terenie gminy Żnin i 

Gąsawa jako pkt 21 porządku obrad.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych 

Za było 20 Radnych 
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Rada zdecydowała o przesuni ęciu punktu 6 porz ądku obrad na punkt 21.  

 

Wobec powy ższego porz ądek obrad przedstawia si ę następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 4. 
Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 
z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 5. Interpelacje Radnych. 

 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
na część nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Śniadeckich. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
na część nieruchomości położonej w Podgórzynie. 
 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
na część nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Kościuszki. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu Gospodarki 
Mieszkaniowej „PGM” spółce z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
w Żninie zadań własnych Gminy Żnin oraz zmiany firmy Spółki. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 
zakładowego w spółce PGM PRZEDSIĘBIORSTWO GOSPODARKI 
MIESZKANIOWEJ SPÓŁKA Z OGRANICZONĄ ODPOWIEDZIALNOŚCIĄ 
z siedzibą w Żninie. 
 11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 
jako podstawa obliczania podatku rolnego na 2016 rok. 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia na 2016 rok wysokości stawek podatku 
od nieruchomości oraz wprowadzenia dodatkowych zwolnień od podatku. 
 

 13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na rok podatkowy 2016. 
 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i poboru, terminów 
płatności i wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzenia jej poboru 
w drodze inkasa. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy obowiązujących 
w zakresie podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku leśnego. 
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16. Podjęcie uchwały uchylającej Uchwałę Nr X/119/2003 Rady Miejskiej w Żninie z 
dnia 5 grudnia 2003 roku w sprawie określenia dziennej stawki opłaty miejscowej, 
zasad stosowania zwolnień i ulg w tej opłacie oraz terminu płatności i sposobu jej 
poboru. 
 17.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2015 
rok. 
 18. Podjęcie uchwały w sprawie trybu powoływania członków, organizacji pracy i 
trybu działania Rady Działalności Pożytku Publicznego Gminy Żnin. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Żninie. 

20. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin 
nieruchomości położonych na terenie gminy Żnin i Gąsawa. 

21. Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 

22. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

23. Zakończenie. 

 

 

AD PKT 6 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu na część nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Śniadeckich. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, ze dotyczy to lokalu użytkowego, sklepu 

z odzieżą używaną przy ul. Śniadeckich, powierzchnia  86,30 m².  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu o 

odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/140/2015 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu na cz ęść nieruchomo ści poło żonej w Żninie przy ul. 
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Śniadeckich, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

AD PKT 7 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu na część nieruchomości położonej w Podgórzynie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że przedmiotową nieruchomość stanowi 

lokal użytkowy tj. sklep spożywczo – przemysłowy w Podgórzynie o powierzchni 

48,50 m². 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu o 

odczytanie projektu uchwały poprosił  Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/141/2015 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu na cz ęść nieruchomo ści poło żonej w Podgórzynie, która 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

AD PKT 8  - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu na część nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Kościuszki. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że dotyczy to lokalu usługowo – 

handlowego przy ul. Kościuszki 17. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 
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uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/142/2015 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu na cz ęść nieruchomo ści poło żonej w Żninie przy ul. 

Kościuszki, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu Gospodarki 

Mieszkaniowej „PGM” spółce z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Żninie 

zadań własnych Gminy Żnin oraz zmiany firmy Spółki. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że po pierwsze chodzi tu o zmianę nazwy 

spółki z PGM na PUK. Zmiana ta spowodowana jest przede wszystkim z 

wyznaczonym prezesowi Spółki nowemu zadaniu jakim jest w najbliższej przyszłości 

budowa bloku komunalnego oraz z przekazaniem spółce następujących zadań, 

dotychczas realizowanych przez Gminę Żnin: utrzymanie zieleni miejskiej i placów 

zabaw, oczyszczanie miasta, przy czym zawężamy to wyłącznie do wywozu koszy 

ulicznych. Chcemy, aby robiła to spółka komunalna, a nie spółka zewnętrzna. Kolejne 

zadania to zarządzanie targowiskiem, prowadzenie szaletu i przejęcie zadań 

inkasenta opłaty targowej, zarządzanie strefa płatnego parkowania.  

W razie pytań na Sali obecny jest prezes spółki PGM oraz Przewodniczący Rady 

Nadzorczej. 

Radna Maria Bło ńska – powiedziała, że utworzenie spółki jest może dobrym 

pomysłem, nie neguję,  ale nie zgadzam się w kwestii parkomatów. Otóż mają być 

przekazane środki, a parkomaty są wstawione na żywioł, gdzie w takiej ilości nie ma 

ich w dużych miastach i do tego wyliczona kalkulacja zwrotu ich kosztów zakupu 

została zrobiona w sposób bardzo nierzetelny.  Świadczy o tym przekazanie bardzo 

dużych środków do spółki. Zgadzam się tutaj tylko z jednym, a mianowicie, że 

zamówienia wewnętrzne bezprzetargowe  „in house”, czyli jak najbardziej, wchodzą 

od kwietnia 2016 roku. Jest to dyrektywa Unii Europejskiej, która uchyla dyrektywę 
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sektorowa i klasyczną. Będę głosowała przeciwko tej uchwale, ponieważ jestem 

przeciwko takiej ilości parkomatów i takiej kalkulacji, gdzie przy tak wysokim 

bezrobociu w Gminie znalazłoby pracę wielu mieszkańców naszej Gminy.  

Burmistrz Robert Luchowski -   przede wszystkim nie tworzymy żadnej spółki, gdyż 

tą spółkę już mamy. Zmieniamy tylko jej nazwę w celach porządkowych. Po drugie, 

oczywiście ma Pani prawo wyrażać swoją opinię dotyczącą parkometrów i ja ją 

szanuje, ponieważ każdy ma prawo do wypowiedzenia się w tej kwestii. Nie 

podzielam opinii co do nierzetelności wyliczeń. Oczywiście wprowadzając te 

parkomaty trudno jest co do złotówki wyliczyć jaki będzie z tego dochód. Jak już 

wcześniej omawiałem ten temat kalkulacje były bardzo ostrożne  przy założeniu 50% 

obłożenia wszystkich miejsc w mieście jeśli chodzi o parkowanie. Przypomniał, że do 

dyspozycji mieszkańców pozostają dwa duże parkingi, pierwszy przy ul. 

Sienkiewicza, drugi przy ul. Ułańskiej, wiec tam opłaty za parkowanie nie będą 

pobierane. W trakcie kilkutygodniowych dyskusji wokół wprowadzenia strefy płatnego 

parkowania była możliwość zgłaszania uwag. Te uwagi zostały zgłoszone w trakcie 

procedowania wprowadzenia  strefy płatnego parkowania dotyczące choćby długości 

płatnego parkowania. Ta długość została skrócona na wniosek Państwa Radnych, 

wiec tutaj żadnych dodatkowych uwag na etapie procedowania nie było. To co 

zostało zgłoszone zostało przeze mnie i zespół przygotowujący projekt 

uwzględnione. Szkoda, że Pani Radna jest przeciwko szukaniu oszczędności, bo 

czymże jest choćby skierowanie zadania dotyczącego oczyszczania miasta spółce 

komunalnej jak nie oszczędnościami, okazją do nie wydawania pieniędzy  obcej 

spółce. Myślę, że własną spółką zrobimy to znacznie taniej. Co do obsługi 

parkometrów to również nie podzielam zdania, że dzięki temu wielu mieszkańców 

znalazłoby prace. Oczywiście to by się odbywało w sposób rotacyjny jak to się 

odbywało wcześniej. Na ostatniej sesji w formie wykresu liniowego, żeby to było 

jasne zostało pokazane jak wyglądał pobór opłat przez osoby fizyczne. Te dochody 

od samego początku istnienie strefy parkowania, bo przecież nie jest to rzecz nowa 

spadły wielokrotnie, a powinny przecież wzrosnąć, bo samochodów przecież 

przybywa. Wtedy tendencja była zupełnie odwrotna.  Nie dociekam, gdzie te 

pieniądze były przeznaczone, bo nie chcę tego robić, żeby wprost pewnych praktyk 

nie wskazywać. Jeżeli przybywa samochodów, to przez lata funkcjonowania strefy 

płatnego parkowania dochody powinny rosnąć dla Gminy, a one malały. Wobec tego 

uważam, że wprowadzenie parkomatów jest posunięciem dobrym, na co też 
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wskazywałem  ostatnio, gdyż stopa zwrotu jest dość szybka. Myślę, że pod tym 

względem nie ma co dyskutować. Co do kwestii przekazywania pieniędzy spółce 

stwierdził, że to, że spółka będzie obsługiwała strefę płatnego parkowania to 

absolutnie nie oznacza, ze dochód z opłat przejdzie do spółki. Przecież to jest 

danina, która należy się Gminie Żnin i absolutnie te wszystkie dochody będą 

stanowiły dochody Gminy Żnin. W perspektywie może oznaczać to tylko jedno, tj. 

wzrost dochodów na inwestycje.  

Radna Maria Bło ńska -  Panie Burmistrzu na Pana miejscu bym się tak nie 

zagłębiała gdzie te pieniądze się podziewały, bo przede wszystkim trzeba ufać 

drugiemu człowiekowi, a po drugie są narzędzia, że można udokumentować wydane 

bilety na parkowanie. Jeżeli chodzi o oszczędności to podnosiłam już kwestię na 

poprzedniej sesji pytając wówczas czy będą zatrudnieni ludzie, gdzie w kalkulacji 

była ujęta kwota 19 tys. zł. Tutaj się również z tym absolutnie nie zgadzam. Z kolei o 

oszczędnościach porozmawiamy za dwa lata.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski -    odnośnie 

spółki PUK zapytał czy Pan Burmistrz planuje odbiór odpadów komunalnych. Podjęta 

uchwała o nowych stawkach, które będą obowiązywać od nowego roku mocno 

uderzy w mieszkańców, takie przynajmniej sygnały otrzymuję od mojego elektoratu.   

Zapytał mecenasa czy zgodnie z tą dyrektywą w formie bezprzetargowej można 

byłoby spółce PUK umożliwić odbiór odpadów komunalnych i prowadzenie PSZOK-

u. Z pewnością byłoby to z korzyścią dla naszych mieszkańców.  

Burmistrz Robert Luchowski  – nie przewiduję przekazania tej spółce zadań 

związanych z odbiorem odpadów komunalnych. Zgodnie z tym co już mówiłem tym 

zadaniem ma się zająć nasza druga spółka komunalna. Co do kwestii 

bezprzetargowej poprosił o zabranie głosu Pana mecenasa.  

Radca Prawny Maciej Dalka – odnośnie odbioru odpadów na zasadzie „in house” 

stwierdził, że nie jest to możliwe. Jeżeli nasza spółka będzie posiadała odpowiednie 

zasoby może przystąpić do przetargu, który musi się odbyć i wówczas w drodze 

przetargu  musi go wygrać.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu o 

odczytanie projektu uchwały poprosił  Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  
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W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 15 Radnych 

Przeciw było 4 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/143/2015 w sprawie powierzenia Przedsi ębiorstwu 

Gospodarki Mieszkaniowej „PGM” spółce z ograniczon ą odpowiedzialno ścią 

z siedzib ą w Żninie zada ń własnych Gminy Żnin oraz zmiany firmy Spółki, która 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 

kapitału zakładowego w spółce PGM PRZEDSIĘBIORSTWO GOSPODARKI 

MIESZKANIOWEJ SPÓŁKA Z OGRANICZONĄ ODPOWIEDZIALNOŚCIĄ z siedzibą 

w Żninie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że ten projekt jest konsekwencją ww. 

uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu Gospodarki Mieszkaniowej „PGM” 

spółce z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Żninie zadań własnych Gminy 

Żnin oraz zmiany firmy Spółki. Chodzi o dokapitalizowanie spółki kwotą 2000 tys. zł 

poprzez utworzenie 400 nowych udziałów o wartości nominalnej po 500 zł każdy. 

Nowoutworzone udziały w całości obejmuje Gmina Żnin i pokrywa wkładem 

pieniężnym jak już wcześniej mówiłem kwotą 200 tys. zł.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 15 Radnych 

Przeciw było 4 Radnych 
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Wstrzymał się 1 Radny 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/144/2015 w sprawie wyra żenia zgody na 

podwy ższenie kapitału zakładowego w spółce PGM PRZEDSI ĘBIORSTWO 

GOSPODARKI MIESZKANIOWEJ SPÓŁKA Z OGRANICZON Ą 

ODPOWIEDZIALNOŚCIĄ z siedzib ą w Żninie, która stanowi załącznik  

nr 9 do protokołu.  

 

AD PKT 11  - Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na 2016 rok. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że zgodnie z Komunikatem Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2015 r. w sprawie średniej 

ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok 

podatkowy, średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów będąca podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2016 wynosi 53,75 zł za 1 dt. Po 

opublikowaniu tej informacji rolą Burmistrza stojącego na straży finansów 

publicznych, dbającego o dochody Gminy  jest  przedłożenie Wysokiej Razie projektu 

uchwały z możliwością obniżenia stawki. Taka propozycja została przygotowana dla 

Państwa i wynosi 53,70 zł za 1 dt. Od momentu mojej propozycji, po skalkulowaniu, 

która wynikała m.in. z faktu, że obniżenie o złotówkę tej stawki powoduje 60 tys. zł 

mniej do budżetu. Odbyłem spotkanie w dość szerokim gremium z przedstawicielami 

Izby Rolniczej, Kierownikiem ARiMR oddział w Żninie, przedstawicielami rolników i za 

to owocne spotkanie chciałbym podziękować choć nie ja byłem jego organizatorem, 

a jedynie wziąłem w nim udział. Rzeczywiście rzeczą bez dyskusyjną   są skutki 

suszy, które niestety ponieśli gospodarze. Niestety Państwo nie stanęło na wysokości 

zadania  i inicjatywę musiał przejąć samorząd. Agencje, które były delegowane przez 

Pastwo by ewentualnie stworzyć jakieś szanse czy możliwości uzyskania 

rekompensaty za to spustoszenie, które ta susza wywołała. O skuteczności tej 

rekompensaty najlepiej porozmawiać z rolnikami, których ta susza dotknęła.  Nie 

spotkałem żadnego rolnika zadowolonego z tego faktu, ponieważ większość z nich 

nie otrzymała nic. Powyższe argumenty rozumiem, że te zbiory tegoroczne nie są za 
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wysokie. Trochę mnie zmartwił tytuł jednego z artykułów prasowych, że Burmistrz 

będzie musiał spuścić z tonu. Gdy przeczytałem całość artykułu to rzeczywiście 

oddawał on sens tego spotkania, które odbyłem. Po tym spotkaniu Panie  zł do 52 zł 

za 1 dt.  

Radny Idzi M ądry – dziękuję Panie Burmistrzu za spuszczenie z tonu. Jest to 

bardzo docenione. Organizatorem tego spotkania byłem ja. Szereg podjętych decyzji 

na tym spotkaniu było warunkowane tą suszą, która zaistniała w rolnictwie w tym 

roku. Dziękuję za to, że Gmina, Pan Burmistrz zrozumiał nas i podjęliśmy decyzję o 

obniżeniu podatku rolnego.  

Radny Lucjan Adamus – nic innego tylko głosować. Wszystko zostało powiedziane. 

Najbardziej mnie cieszy to, że Pan Burmistrz zauważył tę biedę na wsi, ten trudny 

rok, który przeżywali rolnicy. Strasznie jestem nie zadowolony z tego i zadaję sobie 

pytanie jaką rolę ma pełnić Komisja Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

ponieważ na tym spotkaniu dotyczącym ustalenia podatku rolnego nie brała udziału. 

Tu nie chodzi o zaproszenia, ale o informację, że takie spotkanie się odbywa. Z tego 

powodu jest mi bardzo przykro, że  Pan Przewodniczący ustawia  Komisje Rady ze 

swojego punktu widzenia to robi czy też ma takie podpowiedzi?  Członkowie Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich powinni w takim spotkaniu uczestniczyć, 

każdy z członków mógłby się wypowiedzieć choćby o stawce podatku rolnego w 

oparciu o swój  okręg wyborczy. Jeżeli Prezes GUS-u określa jakąś  cenę to nie 

bierze mu się z przypadku tylko z wyliczeń, z półrocza poprzedniego i tego półrocza i 

obniżył stawkę o 7,62%. Czy w związku z tym Wysoka Rado nie byłoby wskazane, 

aby na ten temat porozmawiać, na tym spotkaniu, które się odbyło, za które Pan 

Burmistrz wszystkim podziękował za udział, tylko nie Komisji Rolnictwa i Rozwoju 

Obszarów Wiejskich bo jej tam nie było. Jeżeliby przyjąć rozważania GUS-u to 

prezes dostrzegł, że w Polsce   była obniżka plonów, spadek dochodów rolników i 

obniżył tę stawkę górną ceny żyta i zrobił to w granicach 12%. Odnosząc to do 

naszego podatku rolnego i obowiązującej na ten rok kwoty podatku 53,50 zł, to kwota 

podatku na przyszły rok powinna wynosić 48 zł-49 zł. To nie znaczy, że w rozmowie z 

rolnikami, w szerokim gremium przy udziale Komisji Rolnictwa można by ten podatek 

ustalić na innym poziomie. 

Ponadto dodał, że bardzo często się mówi, że bierzemy przykład z Gminy Barcin. 

Powiedziałbym, że nie wszystkich dobrych, nie tych dobrych, ponieważ Gmina Barcin 

ma podatek rolny na poziomie 40 zł za 1 dt. Dlaczego takiego rozwiązania  z Gminy 
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Barcin nie przenieśliśmy na naszą Gminę.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek -  powiedział, że co do szerokiego 

gremium, które brało udział w tym spotkaniu, to mam nadzieję, że w przyszłym roku 

zostanie to poprawione. Również nie uczestniczyłem w tym spotkaniu. Uczestniczyli 

jednak przedstawiciele Rady, organizatorem był Pan Radny Idzi Mądry. Mama 

nadzieję, że kompromis, który został wypracowany jest satysfakcjonujący dla 

rolników i  kondycji budżetu Gminy.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  patrzę w 

sposób bardzo prosty, na Komisji Rolnictwa obecni byli przedstawiciele Izb 

Rolniczych i przedstawicielka Kółek Rolniczych. Długo moglibyśmy rozmawiać nad 

wysokością stawki tego podatku. W przeszłości była mowa, że stawka podatku 

rolnego miała się kształtować na poziomie 80%-90%  stawki GUS-u. Jeśli jednak na 

Komisji Rolnictwa przedstawiciele rolników oraz na tym formalnym czy też 

nieformalnym spotkaniu rolnicy wypowiadają się, że ta stawka 52 zł ich zadawala to  

się bardzo cieszę, że taki kompromis ustalono. Rozumiem również wypowiedź 

Radnego Adamusa, w poprzednich kadencjach było wiele dyskusji na ten temat. 

Tutaj było może krótko, ale wypracowany kompromis zadawala przedstawicieli 

rolników. 

Burmistrz Robert Luchowski -  powiedział, że to spotkanie w którym uczestniczył w 

sprawie podatku rolnego, nie było jedynym spotkaniem w tej sprawie. Przecież na 

Komisji Rolnictwa z udziałem zaproszonych gości omawiano ten temat jak również 

szczegółowo omawiano temat  na Komisji Budżetu i Gospodarki. Poza tymi 

oczekiwaniami z przedstawicielami w zakresie wysokości podatku  nie miałem innego 

wniosku innej strony co do stawki podatku rolnego. Wobec tego uznałem, że 

dyskusja została wyczerpana i stąd dziś propozycja autopoprawki. 

Radny Lucjan Adamus -  to właśnie była puenta Pana Burmistrza, bo Pan Burmistrz 

był przygotowany na to, żeby negocjować dalej, ale w związku z tym, że pracował w 

takim zespole wyszło na to, że są zadowoleni. Żebyśmy wszyscy wiedzieli, że to 

Radni Rady Miejskiej ustalają cenę podatku rolnego. Pamiętajcie o jednym, że 

rolnicy, mieszkańcy danych okręgów będą o tym pamiętać. 

Radna Maria Bło ńska -   kierując słowa do Radnego Kowalewskiego powiedziała, 

że nie zawsze mieszkańcy zgadzają się z Radnymi i nie zawsze rolnicy zgadzają się 

z przedstawicielami Izb Rolniczych, a to jak będzie pokażą następne wybory i 

samorządowe i do Izb Rolniczych. Całe szczęście, że one się odbywają.      
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Radny Idzi M ądry – to spotkanie, które odbyło się z Burmistrzem, niebyło tylko z 

udziałem przedstawicieli Izb Rolniczych. Byli tam również przedstawiciele kółek, była 

Przewodnicząca  Komisji Rolnictwa, byli rolnicy z grupy „Farmer”, którzy zrzeszają 

100 rolników. Wcześniejsze spotkania prezesa Farmera z rolnikami miały na celu 

wysondowanie wysokości stawki podatku zdaniem rolników. Na spotkaniu z Panem 

Burmistrzem ustaliliśmy kwotę 52 zł za 1 dt. Braliśmy również pod uwagę to, że wieś 

w Gminie Żnin wymaga remontów, wymaga dofinansowania z budżetu Gminy. Nie 

możemy więc  pozwolić na to, żeby ten podatek został obniżony o 20 zł. Fajnie by 

było, nie mówię, że nie. Chciałbym jednak, żeby nasza wieś również się rozwijała.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski -    Szanowna 

koleżanko, mówienie, że ktoś z naszego elektoratu nas wybierze czy też nie, ja w 

swoim okręgu mam sporo rolników i zawsze mówiłem, że jeżeli będziemy się mieścić 

w przedziale 80%-90% stawki GUS-u w przypadku podatku rolnego to będzie to 

dobrze. Rzeczywiście to wyborcy nas rozliczają, chciałbym ,żeby wszystkie podatki 

były jak najniższe. Podnosząc rękę wsłuchujmy się również w głos przedstawicieli 

grup społecznych.      

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek -  poddał pod głosowanie autopoprawkę 

Burmistrza Żnina, polegającą na obniżeniu stawki podatku rolnego z 53,75 za 1 dt do 

kwoty 52 zł za 1 dt.   

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 15 Radnych 

Wstrzymało się 5 Radnych 

 

Rada przyj ęła autopoprawk ę Burmistrza Żnina. 

 

Następnie Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek  odczytał projekt uchwały 

wraz z naniesioną autopoprawką. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 15 Radnych 

Przeciw było 4 Radnych 
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Wstrzymał się 1 Radny 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/145/2015 w sprawie obni żenia średniej ceny 

skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku r olnego na 2016 

rok , która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę w obradach do godz. 

11.30.  

Po przerwie -  

 

AD PKT 12  - Podjęcie uchwały w sprawie określenia na 2016 rok wysokości stawek 

podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia dodatkowych zwolnień od podatku. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  poprosił o uzasadnienie Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek -  wyjaśniła, że zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy z 

dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2014 r. poz. 849 

ze zm.) rada gminy w drodze uchwały określa wysokość stawek podatku od 

nieruchomości, które nie mogą przekroczyć górnych granic stawek kwotowych 

ustalonych przez Ministra Finansów. W myśl art. 20 ust. 1 ww. ustawy górne granice 

stawek kwotowych obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają corocznie 

zmianie na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen 

towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w którym 

stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. 

Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 15 lipca 

2015 roku wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2015 roku w 

stosunku do I półrocza 2014 roku wyniósł 98,8 (spadek o 1,2%). Wskaźnik cen 

podawany jest w formie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego i 

ogłaszany w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski" w 

terminie 20 dni po upływie pierwszego półrocza. Górne granice stawek kwotowych 

podatków i opłat lokalnych na 2016 rok zostały ogłoszone w Obwieszczeniu Ministra 

Finansów z dnia 5 sierpnia 2015 r. (M.P. z 2015 r. poz. 735). Zgodnie z art. 7 ust. 3 

ustawy o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy, w drodze uchwały, może 
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wprowadzić inne zwolnienia przedmiotowe niż określone w ww. ustawie. 

Rada Miejska w Żninie w uchwale w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości oraz wprowadzenia dodatkowych zwolnień od podatku na 2016 

rok uwzględniła Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w sprawie 

górnych granic stawek kwotowych na 2016 rok oraz przyjęła wzrost stawek podatku 

od nieruchomości w stosunku do stawek przyjętych na 2015 rok o 1,7%, tj. o 

wskaźnik wzrostu cen towarów i usług przewidziany w założeniach do projektu 

budżetu państwa na 2016 rok. 

W związku z powyższym przyjęcie niniejszej uchwały uważa się za celowe i 

gospodarczo uzasadnione. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 18 Radnych 

Wstrzymało się 2 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/146/2015 w sprawie okre ślenia na 2016 rok 

wysoko ści stawek podatku od nieruchomo ści oraz wprowadzenia 

dodatkowych zwolnie ń od podatku,  która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

 

AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na rok podatkowy 2016. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  poprosił o uzasadnienie Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że  zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy 

z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2014 r. poz. 849 

ze zm.), Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 5 sierpnia 2015 r. 
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w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2016 roku 

(M. P. z dnia 19 sierpnia 2015 r. poz. 735) oraz Obwieszczeniem Ministra Finansów z 

dnia 7 października 2015 r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących w 2016 roku (M. P. z dnia 22 października 2015 r. poz. 1029) rada 

gminy określa w drodze uchwały wysokość stawek podatku od środków 

transportowych. Roczna stawka od jednego środka transportowego nie może 

przekroczyć kwot określonych w ustawie i być niższa od kwot minimalnych 

określonych w załącznikach Nr 1 - 3 do ustawy. Proponowane stawki podatku od 

środków transportowych na 2016 rok zostały podwyższone o 1,7% tj. o wskaźnik 

wzrostu cen towarów i usług przewidziany w założeniach do projektu budżetu 

państwa na 2016 rok. Mając powyższe na względzie, podjęcie uchwały 

podwyższającej stawki podatku od środków transportowych na rok podatkowy 2016 

uważa się za uzasadnione. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja 

Kurka.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek– odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 16 Radnych 

Wstrzymało się 4 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/147/2015 w sprawie okre ślenia wysoko ści stawek 

podatku od środków transportowych na rok podatkowy 2016,  która stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.  

 

 

AD PKT 14  - Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i poboru, 

terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzenia jej poboru 

w drodze inkasa. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 
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projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  poprosił o uzasadnienie Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że godnie z art. 15 ust. 1 ustawy z 

dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2014 r. poz. 849 

ze zm.) rada gminy może wprowadzić opłatę targową. Opłatę targową pobiera się od 

osób fizycznych, osób prawnych oraz jednostek organizacyjnych nieposiadających 

osobowości prawnej, dokonujących sprzedaży na targowiskach. Zgodnie z art. 19 

ust. 1 rada gminy określa zasady ustalania i poboru oraz terminy płatności i 

wysokość stawek, zaś zgodnie z ust. 2 tegoż artykułu rada gminy może zarządzić 

pobór tej opłaty w drodze inkasa oraz określić inkasentów i wysokość wynagrodzenia 

za inkaso. W związku ze zmianą brzmienia art. 15 ust. 1 ww. ustawy o podatkach i 

opłatach lokalnych oraz powierzeniem zadań związanych z prowadzeniem 

targowiska  Przedsiębiorstwu Gospodarki Mieszkaniowej „PGM" spółce z 

ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Żninie i wyznaczeniem tejże Spółki 

jako inkasenta opłaty targowej, przyjęcie przedmiotowej uchwały uznano za 

uzasadnione. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/148/2015 w sprawie okre ślenia zasad ustalania i 

poboru, terminów płatno ści i wysoko ści stawek opłaty targowej oraz 

zarządzenia jej poboru w drodze inkasa,  która stanowi załącznik nr 13 

do protokołu.  
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AD PKT 15 -  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy 

obowiązujących w zakresie podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz 

podatku leśnego. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  –  poprosił o uzasadnienie Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że zgodnie z dyspozycją 

wynikającą z art. 6 ust. 13 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i 

opłatach lokalnych (Dz. U. z 2014 r. poz. 849 ze zm.), art. 6a ust. 11 ustawy z dnia 15 

listopada 1984 roku o podatku rolnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 1381 ze zm.), art. 6 ust. 

9 ustawy z dnia 30 października 2002 roku o podatku leśnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 

465), rada gminy określa w drodze uchwały wzory formularzy. W formularzach będą 

zawarte dane dotyczące podmiotu i przedmiotu opodatkowania, niezbędne do 

wymiaru i poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego dla 

osób fizycznych, osób prawnych, jednostek organizacyjnych, w tym spółek 

nieposiadających osobowości prawnej, jednostek organizacyjnych Agencji 

Nieruchomości Rolnych oraz jednostek organizacyjnych Lasów Państwowych. 

Wprowadzenie przedmiotowej uchwały jest konieczne ze względu na dostosowanie 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych do brzmienia obowiązujących od dnia 

1 stycznia 2016 roku przepisów prawnych. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja 

Kurka.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek– odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/149/2015 w sprawie okre ślenia zasad ustalania i 

poboru, terminów płatno ści i wysoko ści stawek opłaty targowej oraz 

zarządzenia jej poboru w drodze inkasa,  która stanowi załącznik nr 14 
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do protokołu.  

 

 

AD PKT 16  - Podjęcie uchwały uchylającej Uchwałę Nr X/119/2003 Rady Miejskiej 

w Żninie z dnia 5 grudnia 2003 roku w sprawie określenia dziennej stawki opłaty 

miejscowej, zasad stosowania zwolnień i ulg w tej opłacie oraz terminu płatności i 

sposobu jej poboru. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –   poprosił o uzasadnienie Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że zgodnie z art. 19 pkt 1 ustawy z 

dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2014 r. poz. 

849 ze zm.) rada gminy w drodze uchwały określa zasady ustalania i poboru oraz 

terminy płatności i wysokość stawek opłaty miejscowej w miejscowościach 

posiadających korzystne właściwości klimatyczne, walory krajobrazowe oraz warunki 

umożliwiające pobyt osób w tych celach. Na przestrzeni ostatnich lat nie odnotowano 

żadnych wpływów z tego tytułu do budżetu Gminy. Wobec powyższego podjęcie 

uchwały uważa się za zasadne. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/150/2015 uchylaj ącą Uchwał ę Nr X/119/2003 Rady 

Miejskiej w Żninie z dnia 5 grudnia 2003 roku w sprawie okre ślenia dziennej 

stawki opłaty miejscowej, zasad stosowania zwolnie ń i ulg w tej opłacie oraz 

terminu płatno ści i sposobu jej poboru , która stanowi załącznik nr 15 

do protokołu.  
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AD PKT 17  - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin 

na 2015 rok. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  poprosił o uzasadnienie Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – poinformowała, że Radni otrzymują właśnie 

propozycję zmiany do projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Żnin na 2015 rok. Dodała, że zmiany zostały wyszczególnione w kolorze 

czerwonym. Zmiany w dużej mierze dotyczą spraw oświaty i wychowania oraz 

edukacyjnej opieki wychowawczej. Następnie dokonała omówienia zmian w budżecie 

na 2015 rok, które stanowią załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski –  zapytał o 

kwotę 120 tys. zł dotyczącej zwolnienia z podatku? 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – jak już Pan Burmistrz mówił mamy nowego 

inwestora na terenie po byłej Cukrowni  i on już zgłosił zamiar korzystania z 

regionalnej pomocy inwestycyjnej. Złożył niezbędną dokumentację, która upoważnia 

go do korzystania z pomocy od listopada br. 

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski –  na jaki 

okres? 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – trzy lata od momentu złożenia zgłoszenia 

musi być oddana do użytkowania inwestycja, czyli pierwszy etap w zależności jaka 

będzie konstrukcja.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał o 

wydatki dział 900 i kwota 10 tys. zł na wynagrodzenia bezosobowe.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – jest to przesunięcie środków z wynagrodzeń 

osobowych pracowników na wynagrodzenia bezosobowe. Z uwagi na to, że osoba w 

wydziale Budżetu i Gospodarki była zatrudniona na stanowisku pomocniczym z 

uwagi na fakt, że była kolejna umowa, na kolejne miesiące musiała mieć zawartą 

umowę zlecenie znowu będzie miała zawartą umowę zlecenie. Zajmuje się 

rachunkowością opłat z tytułu gospodarki odpadami.    

Radna Maria Bło ńska -  skąd się wzięła kwota 280 tys. zł wynagrodzenie w 

szkołach podstawowych i kwota 117 tys. zł wynagrodzenie w gimnazjach, co łącznie 
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daje kwotę 397 tys. zł.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – ta zmiana wskazuje na to, że zostały nie 

doszacowane kwoty przeznaczone na wypłaty zastępstw i nadgodzin. Listopad jest 

jeszcze księgowany, ale za 10 miesięcy jest to kwota ponad 700 tys. zł.  Należy 

przypuszczać, że nadgodziny i zastępstwa będą nadal. Mam tylko nadzieję, że to co 

mamy zaplanowane nam wystarczy do końca roku.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał o 

dział 900 Gospodarka odpadami, czy  w tej chwili dochody spadają tego tytułu czy 

utrzymują się na poziomie zaplanowanym?  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że listopada nie jest jeszcze 

zaksięgowany. Mam symulację i należy mniemać, że będziemy mieli plan dochodów 

z tego źródła przekroczony. Nie ma obowiązku urealniania planu z tego źródła, nie 

musimy tego urealniać gdyby się okazało, że mamy plan przekroczony.  Oczywiście 

ten system powinien się bilansować i wydatki nie powinny być wyższe od dochodów.  

Radny Piotr Horka -  zapytał ile gmina dopłaci w tym roku z budżetu do oświaty? 

Burmistrz Robert Luchowski – zaryzykuję kwotę 10,5 mln zł na dobry początek. 

Pozwolę sobie też zaryzykować, ze tę kadencję będziemy kończyć na poziomie 12 

mln zł. Z dopłatą do oświaty, jeżeli nie będzie żadnych działań związanych  z  

restrukturyzacją.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – prosiłby na 

4 grudnia na posiedzenie Komisji o przygotowanie symulacji w kwestii opłat za 

odpady komunalne.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – zapytał o kwotę wyrównania, jeśli 

chodzi o poszczególne stopnie awansu. Czy jest już może wstępne wyliczenie ile by 

to było? 

Burmistrz Robert Luchowski – w tej kadencji trzeba zrobić dwie rzeczy tj. urealnić 

wysokość dodatku dla nauczycieli z tytułu pełnienia funkcji wychowawcy oraz 

wyregulować wynagrodzenia pracownikom administracji i obsługi  w placówkach 

oświatowych bo od nich trzeba zacząć. Te niskie kwoty wynagrodzeń przerażają i 

myślę, że taką dobrą praktyką powinno być coroczne urealnianie tych kwot 

wynagrodzeń. Co do wyrównania to myślę, ze będą te koszty generowane  z tego 

względu, że przybywać będzie nauczycieli ze stopniem nauczyciela dyplomowanego, 

który generuje największe kwoty. Co do wyrównania to na wrzesień była to kwota 90 

tys. zł.  
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Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski -  tutaj padło 

stwierdzenie odnośnie gospodarki odpadami, że dochód został przekroczony  w 

stosunku do planu.  Skoro my teraz przekraczamy plan to może się pojawić zarzut po 

co my w ogóle podnosiliśmy stawki za odpady? 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – w tym zakresie rozpoczynaliśmy rok z 

deficytem ponad 893 tys. zł. Urealnienie tego było na poziomie 440 tys. zł. Tak 

naprawdę mamy w 2015 roku trzynaście opłat za odpady komunalne, z uwagi na 

zmianę terminu płatności, co również jest tu bardzo istotne.   

Radny Lucjan Adamus – stwierdził, że Klub „Forum dla Pałuk” opowiadając się za 

stawką 10 zł za odpady segregowane miał w tym zakresie rację.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie autopoprawki 

zaproponowane przez Burmistrza Żnina. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 15 Radnych 

Wstrzymało się 5 Radnych  

Rada przyj ęła autopoprawki zgłoszone przez Burmistrza Żnina. 

 

Następnie Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola  odczytała projekt uchwały 

wraz z autopoprawkami. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 15 Radnych 

Wstrzymało się 5 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/151/2015 zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie bud żetu 

Gminy Żnin na 2015 rok , która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

AD PKT 18  - Podjęcie uchwały w sprawie trybu powoływania członków, organizacji 

pracy i trybu działania Rady Działalności Pożytku Publicznego Gminy Żnin. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 
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projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że projekt dotyczy  trybu powoływania 

członków, organizacji pracy i trybu działania Rady Działalności Pożytku Publicznego 

Gminy Żnin. Jest to ciało doradcze Burmistrza. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja 

Kurka.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek– odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/152/2015 w sprawie trybu powoływania członk ów, 

organizacji pracy i trybu działania Rady Działalno ści Po żytku Publicznego 

Gminy Żnin , która stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

 

AD PKT 19 -  Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Żninie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  powiedział, że szczegóły są w uzasadnieniu. W 

kontekście ewentualnej likwidacji Straży, dotychczasowi Strażnicy Miejscy otrzymają 

zatrudnienie w spółce komunalnej PGM, gdzie będą  związani z obsługą strefy 

płatnego parkowania. Zatem osoby te nie będą osobami bezrobotnymi.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, 

że patrząc na odpowiedź Komendanta Wojewódzkiego Policji w sprawie Straży 

Miejskiej  powołuje się on na treść pisma Pana Burmistrza. Czy można byłoby 

poznać treść tego pisma skierowanego do Komendanta Wojewódzkiego Policji? 

 Po drugie Komendant Policji mówi, że część zadań z zakresu ochrony porządku 

publicznego na terenie gminy Żnin przejmie Komenda Powiatowa Policji w Żninie. 

Kto jednak będzie wykonawcą pozostałych zadań, chyba, że ta druga część zadań 
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jest niepotrzebna. Po trzecie Komendant powołuje się na względy ekonomiczne, 

które przemawiają za likwidacją Straży.  

Burmistrz Robert Luchowski –  co do treści pisma do Komendanta to zawierało 

ono wyłącznie prośbę o zaopiniowanie. Pismo niczego nie sugerowało i nie 

naprowadzało. Do pisma została dołączona uchwała Rady o wystąpieniu do 

Komendanta Wojewódzkiego Policji o wyrażenie opinii w sprawie rozwiązania Straży 

Miejskiej w Żninie.   

Straż Miejska jest po kontroli z Urzędu Wojewódzkiego, gdzie wykazano pewne 

nieprawidłowości, może bardziej zwracano uwagę na skuteczniejsze działanie, były 

również pewne rzeczy proceduralne, wynikające z błędów pisarskich.  

Co do działalności Straży Miejskiej w Żninie to przede wszystkim byli kurierami z 

materiałami dla Państwa. Myślę, że teraz również te materiały docierają skutecznie. 

Z kolei w kwestiach porządkowych to policja jest tym organem gdzie  wszelkie 

nieprawidłowości na ulicach należy policji zgłaszać. To właściwie wszystkie zadania 

Straży w tym mieście, które wykonywała.   

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zacytował 

słowa Komendanta Wojewódzkiego Policji „w przypadku rozwiązania Straży Miejskiej 

w Żninie część zadań z zakresu ochrony porządku publicznego przejmie Komenda 

Powiatowa Policji w Żninie”  Zatem jaka pozostała część tych zadań nie będzie 

wykonywana przez policję i kto to będzie wykonywał? 

Burmistrz Robert Luchowski – myślę, że Komendant kierował się ogólnie 

zadaniami jakimi zajmuje się Straż Miejska. U nas poza patrolami bieżącymi Straż 

niczym innym się nie zajmowała w zakresie ochrony porządku publicznego. Możemy 

porozmawiać o psach, którymi zajmowała się nielegalnie.  Proszę mi pokazać 

katalog zadań, gdzie Straż Miejska zajmuje się wyłapywaniem psów na terenie 

Gminy Żnin.   

Radna Maria Bło ńska -  w uzasadnieniu jest zapis, że dane z działalności Straży za 

2014 rok wskazują na jej niewielką efektywność. Ustawa z 1997 roku o strażach 

gminnych przede wszystkim reguluje nam działalność Straży Miejskiej, jednak czy 

tutaj nie należało się przyjrzeć regulaminowi działalności, który ustalił Burmistrz.  

Burmistrz Robert Luchowski – sprawozdanie z działalności przygotowuje 

Komendant Straży, więc nie wiem co tam Komendant Straży napisał, że Komendant 

Wojewódzki Policji  określił to, że działalność Straży jest nieefektywna. Ja zastrzeżeń 

do Straży jako podmiotu, który wykonywał jedno zadanie  jakim było przyglądanie się 
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porządkowi publicznemu nie mam. Nic więcej za ponad 300 tys. zł Straż nie 

wykonywała. 

Radny Piotr Horka – zapytał czy Straż Miejska miała regulamin obowiązków. Myślę, 

że przy powołaniu straży taki regulamin był sporządzony. Jeśli nie wywiązywali się z 

zadań przewidzianych w regulaminie to rozumie to, ale jeśli wykonywali to nie 

rozumie tego.   

Burmistrz Robert Luchowski – od 2001 roku taki regulamin obowiązuje Straż 

Miejską.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do projektu 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 14 Radnych 

Przeciw było 5 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/153/2015 w sprawie rozwi ązania Stra ży Miejskiej 

w Żninie , która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

AD PKT 20 - Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Gminy Żnin nieruchomości położonych na terenie gminy Żnin i Gąsawa. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Radcę Prawnego o zabranie 

głosu. 

Radca Prawny Maciej Dalka -  powiedział, że uwaga Radnego była słuszna. Po 

przeanalizowaniu umowy sprzedaży przedsiębiorstwa, gdzie samo przedsiębiorstwo 

zostało sprzedane, czyli spółka z o.o. przeniosła własność przedsiębiorstwa na 

Muzeum Ziemi Pałuckiej sugestia jest słuszna, aby w wskazać, że to w ramach 

instytucji muzeum  będzie wykonywane zadanie dla którego celu  przekazywane są 

powyższe nieruchomości. Wobec tego należałoby to skorygować.  

Wobec tego zaproponował w imieniu Burmistrza następującą zmianę. Otóż w § 1  
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zamiast wyrażenia „służącą wykonywaniu lokalnego transportu zbiorowego - 

przewozów pasażerskich w ramach Żnińskiej Kolei Powiatowej sp. z o.o. powinien 

być zapis „służącą wykonywaniu lokalnego transportu zbiorowego - przewozów 

pasażerskich w ramach instytucji Muzeum Ziemi Pałuckiej z siedzibą w Żninie”. 

Podobnie należałoby również zmienić zapis w uzasadnieniu projektu. Żnińska Kolej 

Powiatowa jest obecnie w stanie likwidacji stąd też uważa, że zapis powinien być 

zmieniony.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie ww. 

autopoprawkę Burmistrza Żnina. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

 

Rada przyj ęła autopoprawk ę Burmistrza Żnina. 

 

Radny Lucjan Adamus – prosiłem wcześniej, aby projekty uchwał, które Radni 

otrzymują były podpisywane przez osoby je sporządzające i przez Radcę Prawnego, 

który opiniuje to pod kątem prawnym.  Wówczas takich sytuacji jak dziś na sesji by 

nie było. Prawdopodobnie Pan mecenas tego nie przeglądał no i skutek jest taki a nie 

inny. Zatem raz jeszcze proszę Przewodniczącego Rady, aby projekty uchwał były 

podpisywane przez osoby sporządzające i Radcę Prawnego.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – ten głos radnego pojawił się już na 

komisji, my to odnotowaliśmy i już wtedy była odpowiedź Burmistrza. 

 

Burmistrz Robert Luchowski -  nie mówimy tutaj o żadnym błędzie prawnym. Jest 

to błąd merytoryczny za którym to błędem stoi pracownik, który ten projekt 

przygotowywał. Prawdopodobnie projekt nie był konsultowany z Muzeum ziemi 

Pałuckiej w Żninie i stąd ten zapis. Mecenas zaś merytorycznie nie sprawdza uchwał 

tylko pod kątem prawnym. Co do uchwał podpisanych przez pracownika i Radcę to 

takie są i znajdują się w danym wydziale przygotowującym uchwałę i są do wglądu. 

Jeśli będzie taka wola to oczywiście można coś takiego zrobić. Osobiście nie widzę 

takiej potrzeby. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – być może można byłoby zrobić wykaz, 

że dane uchwały są zaopiniowane pozytywnie i są napisane przez określonych 
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pracowników. Jest to do wypracowania być może na spotkaniu z Przewodniczącymi 

klubów bądź Przewodniczymi komisji. 

Następnie Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola odczytała projekt uchwały 

wraz z naniesioną autopoprawką. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.   

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XIV/154/2015 w sprawie wyra żenia zgody na nabycie 

na rzecz Gminy Żnin nieruchomo ści poło żonych na terenie gminy Żnin 

i Gąsawa , która stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

AD PKT 21 – Odpowiedzi na interpelacje Radnych 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – na pytanie Radnej Błońskiej czy odstępuję od 

likwidacji Biblioteki Pedagogicznej odpowiedział, że nie odstępuje, a to z prostej 

przyczyny, że ja jej nie likwiduję czy też nie usuwam. Najemcy został wypowiedziany 

lokal i też nie ukrywam, że zwrócono się do mnie o pomoc by tej instytucji pomóc, co 

czynie prowadząc rozmowy z różnymi podmiotami i szukając dla Biblioteki 

Pedagogicznej rozwiązania. Skoro jest taka potrzeba, aby na terenie naszego miasta 

taka biblioteka funkcjonowała to, oczywista jest moja rola, aby się wsłuchiwać 

w głosy mieszkańców. Jakiegoś alternatywnego rozwiązania dla tej instytucji kultury  

 

będę szukał   i jak znajdę to niezwłocznie Panią Radną powiadomię.  

Następnie odnośnie interpelacji Radnego Horki w sprawie biletów za przejazdy dzieci 

do szkół o zabranie głosu poprosił Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu.   

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Jacek  Świtała – wyjaśnił, że 

w przypadku bezpłatnych dowozów dzieci do szkół z terenu Gminy Żnin kwestię tę 

reguluje ustawa o systemie oświaty, w szczególności dwa artykuły tj. art. 14 i art. 17.  

Artykuł 14 reguluje dowóz dzieci do przedszkoli, a mianowicie  Gmina musi zapewnić 

dowóz tym dzieciom pięcioletnim, których odległość do przedszkola, oddziału 
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przedszkolnego  w szkole podstawowej przekracza 3 km. Z kolei art. 17 tej ustawy 

mówi o zapewnieniu dowozów dzieci do szkół zgodnie z obowiązkiem gminy tj. 

zapewnienie bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dziecka w przypadku 

gdy jego droga do szkoły obwodowej przekracza 3 km w klasach I-IV szkoły 

podstawowej oraz 4 km w przypadku klas V i VI szkół podstawowych oraz uczniów 

gimnazjum. Z powyższego wynika, że gmina nie ma obowiązku dowozu uczniów do 

szkół w przypadku gdy droga do placówki jest mniejsza niż 3 km lub 4 km w 

zależności od punktu, który przytoczyłem. Jeżeli jest miejsce w autobusach, my 

przygotowujemy przetargi na podstawie relacji ze szkół oraz zapotrzebowania ze 

szkół gminy Żnin na liczbę biletów miesięcznych. Jeżeli jest miejsce w autobusie to 

nic nie stoi na przeszkodzie, aby rodzice dzieci, które mieszkają bliżej niż te 3 km, 

4km taki bilet wykupiły i  do szkoły dojechały.  

Radny Piotr Horka –  zapytał jakie są to koszty w przeciągu miesiąca, jeżeli jest to 

poniżej 3 km jak Pan mówił. 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Jacek  Świtała – odpowiedział, że 

koszt biletu miesięcznego do 5 km to 26 zł na miesiąc. Stawki podzielone na trzy 

grupy do 5 km, do 10 km i powyżej 10 km.  

Radny Piotr Horka – chodzi o to, że dotyczy to głównie rodzin uboższych, gdzie nie 

stać ich na dowóz samochodem do szkoły. Jeżeli jest to do 3km, to ja przepraszam, 

ale takie dziecko z pierwszej klasy to musi iść również pod opieką. Te opłaty są 

trochę nieuzasadnione. Jeżeli jest miejsce w autobusie, dziecko jest podprowadzane, 

nie jest to sytuacja, że autobus musi zboczyć z trasy, aby zabrać te dzieci. One po 

prostu wsiadają po drodze, czy to jest przystanek PKS czy w innym miejscu, gdzie 

autobus może się zatrzymać. Powoduje to sporo zamieszania, chociażby z tego 

względu, że dotychczas rodzice takiego obowiązku nie mieli. Bardziej bym się tutaj 

zwrócił do sumienia, jaki w tym gmina ma interes, że rodzice dodatkowo są 

obciążani. Widzę koło siebie jak rodzice prowadzają troje dzieci, idąc 500 m by 

stanąć do tego autobusu i tam ich umieszczają. Z tego miejsca jest jakieś 2 km do 

szkoły nr 1, gdyż do tej szkoły uczęszczają te dzieci.  

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Jacek  Świtała – powiedział, że 

jest jeszcze taka instytucja jak Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej i jeżeli rodzic 

indywidualnie występuje do nas z taką prośbą, że go po prostu nie stać, to wówczas 

kierujemy tego rodzica do MOPS-u i z tego co wiem to do tej pory  niebyło jeszcze 

przypadku by komuś odmówiono pomocy w tym zakresie.  
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Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  w naszej 

gminie jest również tzw. autobus szkolny, który obsługuje pewną trasę. Nie wiem 

jaka jest skala takich przypadków, ale gdyby na tej trasie był autobus szkolny o której 

mówi Radny Horka  czy wtedy rodzice by płacili gminie za autobus szkolny, czy po 

prostu na przystanku stoi dziecko i ktoś zabiera?  

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Jacek  Świtała – takiego 

przypadku co prawda nie mieliśmy, ale gdyby był to gmina nie ma możliwości 

pobierania takiej opłaty za autobus szkolny. Autobus szkolny mamy jeden na 

wyznaczonej trasie i gdybyśmy mieli tych autobusów 11 to nie byłoby problemu.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  jeśli jest to 

skala globalna to należałoby się tym zająć, natomiast jeśli to jest indywidualny 

przypadek  to odpowiedź Pana Kierownika jest jak najbardziej słuszna.  

 

AD PKT 22  – Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że przewidywany termin 

sesji budżetowej to 22 grudnia. Jeśli chodzi o godzinę to z uwagi na wydłużone 

godziny pracy urzędu i zapisanych petentów do Pana Burmistrza  zaproponował 

godz. 12.00. Następnie o zabranie głosu poprosił Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – zgodnie z regulacjami dotyczącymi 

uchwalania budżetu materiały jesteśmy Państwu zobowiązani dostarczyć na 14 dni 

przed planowanym terminem sesji. Wobec tego materiały będą Państwu dostarczone 

w najbliższy poniedziałek tj. 7 grudnia br.  

Następnie zwróciła się z prośbą do Wysokiej Rady, zwłaszcza do Komisji Budżetu i 

Gospodarki, a mianowicie będzie to ostatnia sesja Rady Miejskiej  w tym roku, na 

której będziemy przeprowadzać  propozycje zmian do tegorocznego budżetu. Z 

uwagi na fakt, że tak naprawdę pozostały trzy dni robocze na przedłożenie Państwu 

materiałów sesyjnych, jeszcze tak naprawdę nie wpłynęły wnioski i cały czas zadania 

są wykonywane, jest bardzo trudne przedstawienie uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie budżetu Gminy Żnin na 2015 rok w ustawowym terminie. Wobec tego 

proszę, aby  o tych zmianach można było na bieżąco informować na posiedzeniach 

Komisji Rady, natomiast stosowny projekt przedłożyć przed sesją. Zmiany w 

tegorocznym budżecie wpływają również na przedstawienie bądź nie przedstawienie 

Państwu projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają   z 
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upływem roku budżetowego i wskazanie odpowiednich dat realizacji, które 

zaznaczam wpływają na wykonanie budżetu bieżącego i mają być wykonane w 

odpowiednich terminach wskazanych w uchwale Rady. Wobec tego raz jeszcze 

proszę o przychylenie się do mojej prośby, by te uchwały mogły być przedłożone 

Państwu przed sesją. Z mojej strony będę się starała, aby w miarę wpływów 

wniosków od dysponentów, czyli od kierowników wydziałów, dyrektorów jednostek 

organizacyjnych będę te wnioski na bieżąco wprowadzała i referowała Państwu na 

Komisjach Rady.  

Radny Idzi M ądry  – chciałbym podziękować za przystanek w Białożewinie, który 

został   wymieniony, a poprzedni był bardzo zdewastowany.  

Następnie zapytał mecenasa czy używanie telefonów komórkowych na sesji 

przypadkowo, gdyż zdarzają się różne sytuacje jest zabronione? 

Radca Prawny Maciej Dalka -  w mojej ocenie jeśli nie narusza to porządku obrad i i 

nie zakłóca pracy Rady to nie jest zabronione.   

Radny Idzi M ądry  – zapytał czy nagrywanie publiczne, chodzenie po sali chodzi w 

tym przypadku o sołtysa Dobrylewa jest dozwolone w przypadku gdy będziemy mieli 

np.: jakieś prywatne informacje na telefonie, czy zostanie to gdzieś wykorzystane czy 

mogę się wtedy w jakiś sposób bronić?  

Radca Prawny Maciej Dalka -  wyjaśnił, że sesja ma charakter publiczny i nie ma 

zakazu utrwalania obrad. Jeżeli jednak ta informacja, o której mówi Pan Radny 

byłaby informacją prywatną to  wtedy nie podlega ona możliwości nagrywania jej. 

Choć należy wskazać, że jesteśmy na sesji, ma ona charakter publiczny, każdy ma 

do niej dostęp i może być utrwalana.  

Radna Maria Bło ńska -  podziękowała za to, że sesja jest 22 grudnia br., a nie w 

wigilię, ale jednocześnie zwróciła się z prośbą o zmianę godziny, gdyż wiadomo, że 

Panów Radnych jest więcej niż Pań. Myślę, że nie będzie to taka krótka sesja., więc 

prośba o wyznaczenie wcześniejszej godziny obrad sesji.    

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – chciałem zaznaczyć, że mężczyźni 

również mają obowiązki w domu  i proszę wykorzystywać te możliwości. Co do 

godziny to jest to zaproponowana godzina, więc rozważymy o której godzinie 

faktycznie sesja się odbędzie.  

Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska  Leszek Kowalski – chciałbym 

podziękować, gdyż dywanik na ul. Kasztanowej jest już położony. Dziękuję również 

za wykonywanie kanalizacji sanitarnej w ul. Zielnej.  Polecam na przyszłość ulice 
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dochodzące i kontynuowanie inwestycji.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  odnośnie 

słów Pani Skarbnik powiedział, że my wszyscy jako Przewodniczący Komisji Rady 

mieliśmy obowiązek do 30 listopada złożyć opinie o projekcie budżetu Gminy Żnin na 

2016 rok.  Dodał przy tym, że posiedzenie Komisji Budżetu i Gospodarki w sprawie 

wyrażenia ostatecznej opinii  o projekcie budżetu Gminy Żnin na 2016 rok odbędzie 

się w dniu 4 grudnia br. o godz. 9.00. Co do materiałów o których mówiła Pani 

Skarbnik prosiłby, aby w miarę możliwości przedstawić je na Komisji Budżetu, którą 

wstępnie planuje na 21 grudnia br.    

Przewodnicz ący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysock i – zwrócił 

uwagę na to, że na ścieżce rowerowej stoją zaparkowane samochody. Prosiłby o 

interwencję, gdyż otrzymał takie zgłoszenia do mieszkańców. 

Radna Halina Krygier – to o czy mówi Pan Radny Wysocki to nie obejmuje ścieżki 

rowerowej, natomiast dotyczy to ul. Jeziornej w Żninie. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek -  podziękował za dokończenie chodnika 

przy ul. Dąbrowskiego w Żninie. Był tam odcinek 40 metrów niedokończony. Ułatwi to 

z pewnością dojście do szpitala, a także poprawi jakość życia mieszkańców 

ul. Dąbrowskiego.  

 

AD PKT 23  – Zakończenie  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  – stwierdził, że został wyczerpany 

porządek obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom 

Radnym, Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim obecnym 

na sali za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godz. 13.15 zamknął  XIV sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Inspektor ds. obsługi Rady 

        Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
                           w Żninie  
 
                   Grzegorz Koziełek  
 


